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    Mødereferat 
 
fra bestyrelsesmøde den 24. januar 2024 kl. 10 i Ensted 
lokalhistoriske arkiv, Skolegade 1, Stubbæk. 
 
Tilstede: Bjarne Kling, Dorte Holm Frandsen, Helen Knudsen, 
Bjarne Heikendorf, Knud Matthiesen, Jørn Enig, Mimi Hansen, Ruth 
Christesen og Christian Høgh 
 
 
 
 

 
1. Velkomst. 

 
Ruth bød velkommen og var glad for det store fremmøde af alle 

bestyrelsesmedlemmer.  
 

2.  Underskrive referater (der er to referater, som skal underskrives – 
et fra                                                           bestyrelsesmødet den 8. marts 

2023 og seneste referat fra den 6. september 2023) 

 
 

Referaterne blev underskrevet uden bemærkninger. 
  

 
3. Vedtagelse af dagsordenen 

 
Godkendt 

 
 

 
 

 



     4. Siden sidst (bl.a. nyt fra formanden) 

 
1. Samrådet Sønderborg har købt en skanner til filmnegativer. Den kan 

fremkalde 400 billeder pr. time. Den står på Sønderborg kaserne.  
Sponsoren forlanger, at den kommer andre arkiver til gode, så der vil blive    

udbudt kurser i brugen af den, men det vil vi høre nærmere om. 
         

 

2. Samrådets formand får fra Aabenraa kommune tilsendt 
nedrivningstilladelser af huse i kommunen. De bliver sendt videre til de 

arkiver det vedrører. 
 

3. Historisk samfund, Aabenraa sender en hilsen og ønsker flere medlemmer 
fra hele kommunen. 

 
4. Ruth fra Rens har indtalt på sønderjysk og rigsdansk i Appen GuideU vedr.  

Søuhyre fra år 1957 i Lund Mergelgrav. 
 

 
  

5. Nyt og gammel fra arkiverne (f.eks. aktiviteter, nyheder og evt. 
problemer) 

 

Dorte fra Felsted spurgte til udlånte telefonbøger. Tinglev arkiv afleverer 
dem på næste bestyrelsesmøde. 

 
Bjarne fra Bovrup-Varnæs har gjort erfaring med, at der er større 

fremmøde ved foredrag, når orienteringen vedrører nyere tid f.eks. fra 
60erne og ikke tilbage fra 40-50erne.  

 
Christian fra Rødekro var blevet kontaktet vedr. evt. samarbejde om 

arkivering i Arkibas af mange billeder fra skibsfart i Genner. Mimi var i tvivl 
om det kunne få indflydelse på Samrådets bidrag til Arkibas, som nu er på 

20.000 kr. incl. kontingent. Samarbejdet i Arkibas med Genner udelukkes.  
Generelt bør der sorteres groft i indleverede private billeder pga  kapacitet. 

  
 

6. Planlægge generalforsamling 

 
Generalforsamling i Samrådet er planlagt til torsdag den 4. april 2024 

kl. 18:00 i Bov. Christian Ditlev Rasmussen, som er museumsinspektør 
på Museum Sønderskov i Vejen, kommer og fortæller om GDPR regler. 

Foredraget varer 2 timer inkl. Spørgetid. Tidspunkt ligger fast, da 
foredragsholderen SKAL være færdig til afrejse senest k. 20:00. Selve 

generalforsamlingen holdes derefter. 
 



 

 
 

 
 

7. Økonomi 
 

 

Kassereren fremlagde Samrådets regnskab, som vedlægges referatet. 
 

 
 

8. Eventuelt 
 

Der vil blive lavet en liste over diverse udstyr, som arkiverne i Samrådet 
ligger inde med. Listen laves og administreres af Bov ved Knud Matthiesen. 

 
 

 
9. Næste møde 

 
Næste bestyrelsesmøde er onsdag den 21. august 2024 kl. 10:00 og 

afholdes i Bovrup/Varnæs lokalarkiv, Aktivcentret, Bytoften 13, Bovrup, 

6200 Aabenraa 
 

 
  

Referent Helen Knudsen 


